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Abstract:

In the context of talking about marine accidents that are exposed to the ship in sea
during the process of transport or marine tourism and others, we find that the collision of the
sea of the most important incident and the most common because of the abundance and the
magnitude of the resulting damage and loss of material and human, which made a lot
Especially the fact that collisions occur between ships from different countries. Therefore
there are several laws which raise the issue of conflict in terms of the jurisdiction of the
legislature, namely the definition of the applicable law and the jurisdiction of determining the

competent international jurisdiction.

Key words:

Marine accidents, maritime collision, conflict of laws, legislative jurisdiction, tort liability.

Késumé: Pour parler des accidents maritimes subis par le navire en mer pendent le transport

ou le tourisme et d'autres échelle, nous constatons que la collision maritime des accidents

majeurs et les plus courantes en raison du grand nombre et fréquence et l'ampleur des
dommages qui en résultent et des pertes matérielles et humaines, ce qui est ce a fait beaucoup
des pays qui cherchent a élaborer des regles spéciales de collisions, en particulier que les
accidents de collision entre navires de différents pays et e sera en face de plusieurs lois qui
soulévent la question du conflit en termes de compétence législative de toute limitation de la

compétence applicable et judiciaire et I'objectif de déterminer droit international compétent.

Les mots clés: Accidents maritimes, collisions maritimes, conflits de lois, juridiction Iégislative.
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